
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 11. oktober 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 63
Forslag til lov om ændring af lov om autorisation af sundhedspersoner og om sundheds-

faglig virksomhed, lov om apoteksvirksomhed, sundhedsloven og forskellige andre love.

(Autorisation af ambulancebehandlere og registrering af ambulancebehandlere med sær-

lig kompetence (paramedicinere), opgavespecifik autorisation af behandlerfarmaceuter,

genordination af receptpligtig medicin, ordination af dosisdispensering med tilskud, orga-

nisatorisk ansvar m.v.).

Af sundhedsministeren (Ellen Trane Nørby)

Spørgsmål 6
Sundheds- og Ældreministeriet oplyser på side 15 i det kommenterede høringsnotat til

lovforslaget, at der ikke kendes til studier, der undersøger årsagen til faldet i dosisdispen-

seret medicin, men at ministeriet er bekendt med, at der i praksis opleves problemer med

brugen af det Fælles Medicinkort (FMK). På denne baggrund må det forventes, at antallet

af patienter med dosisdispenseret medicin uanset lovforslaget vil stige, når de tekniske

udfordringer med FMK er løst. Vil ministeriet oplyse, om ministeren ikke har tillid til, at læ-

gerne i øvrigt udnytter muligheden for, at de patienter, som lægerne finder kan have for-

del af dosisdispensering også ordineres denne mulighed?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine Brix (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Stine.Brix@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
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